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Elnöki beszámoló 

a Magyar Piarista Diákszövetség Közgyűlésén 

2023. május 13. 

Köszönöm szépen Választmányunk elnökének és a Főtitkárunknak a beszámolóit.  

Örömmel számolok be eredményeinkről, de sajnos vannak nehézségeink is, köztük sajnos 

olyanok is, amikre hosszú ideje nem találunk megoldást.  

Öregdiák élet: 

A tagozataink kitartóan működtetik hagyományos eseményeiket és időről-időre új formákat is 

keresnek (kecskeméti és váci vacsora, családi nap, tanárköszöntő, tatai patrocínium, 

mosonmagyaróvári sport és piknik, szegedi beszélgetések, temetőlátogatások…) Budapesten a 

Piarista Szalon sorozata folytatódott gazdag szellemi táplálékot nyújtva a népes hallgatóságnak. 

Sajnos, a pesti idősebb diáktársaink hétfő délutáni találkozója elmaradni látszik. A Barátok Útja 

Munkacsoport 2022-ben az Őrségbe és Szlovéniába vitte zarándoklatra a diákokat, és már 

szervezi az idei, immár 27. zarándokutat. Önkénteseink a pesti iskola diákjait hívják, hogy 

segítsenek látássérült fiatalokat a vakok Batthyány László gyermekotthonában. 

 

Kommunikáció: 

Újságunk szerkesztését átvette Mikecz Tamás. Köszönet jár még azoknak is, akik cikkeikkel 

gazdagítják a lapot és azoknak is, akik a postázás feladatát elvégzik. Hírlevelünket Móczár 

Gábor szerkeszti. Gyors közleményinket elektronikusan küldjük ki „Rövidhír” formában. A 

honlapunkat és a Facebook oldalunkat Balázs Sándor frissíti.  A Rend kommunikációs 

vezetőjével megbeszélést kezdeményeztünk, hogy összehangoljuk munkánkat. 

 

Szervezeti működés: 

Elnökségünk az utolsó közgyűlés óta is rendszeresen ülésezik, a tagjai szóban, telefonon és e-

mailen minden szükséges esetben konzultálnak. A megbeszélt feladatok végrehajtásáról 

folyamatosan és szisztematikusan adtunk egymásnak tájékoztatást. Továbbra is törekedtünk 

arra, hogy meglátogassuk a tagozatainkat, felkeressük a piarista intézményeket.  

Évek óta, és sajnos még most is be kell számolnom arról, hogy a budapesti tagozat nem 

működik, Nagykanizsáról keveset tudunk. Szegeden továbbra is hiányoznak a tagozat életéből 

a fiatalok, akik az iskola újraindítása óta végeztek.  

A Piarista Alapítványban működő MPDSZ Tanács írta ki tavaly is a frissen végzett, felsőoktatási 

intézménybe felvételt nyert piarista diákok számára a Kalazancius ösztöndíjat. A tanév 
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ösztöndíjait ki is fizettük. Köszönöm Bognár László és Balázs Sándor munkáját, akik velem 

együtt tagjai a Tanácsnak. 

Alumni munkacsoportunkat, az Alumni felelősöket Török Bernát fogja össze. 

 

Kapcsolataink: 

A Rend vezetése, a rendtagok, az iskolák vezetése, a tanárok rendszeresen konzultálnak 

velünk, kéréseinket készséggel teljesítik, és meg is találnak, ha nekik van szükségük valamire 

tőlünk, vagyis élő kapcsolatunk van a Renddel, az iskolákkal. Köszönjük szépen! 

Bencés kezdeményezésre formálódik a SZITA a Szerzetesrendi Iskolák Diákjainak Társasága, 

egy egyeztető fórum a Diákszövetségeink között. Az első, az elnökségeket megszólító 

találkozónak mi voltunk a házigazdái.  

A Keresztény Civil Szervezetek Fórumának konferencia-sorozatában a Diákszövetség 

képviseletében továbbra is szervezői munkát vállalunk. Főtitkárunk, Török Bernát képvisel 

bennünket a 72 Tanítvány mozgalomban. 

Gazdálkodás: 

A számviteli beszámolóból láthatjátok, hogy bár pénzügyi helyzetünk továbbra is szilárd. 

Tagdíjbevételünk, amint hallottátok jelentősen áthúzódott a 2023. évre. Fontos forrása a 

gazdálkodásunknak, hogy figyeljük a pályázati lehetőségeket, és eredményesen pályázunk. 

Nagyon szépen köszönöm alelnökünknek, Novotnik Ádámnak az aprólékos munkáját. Segíti őt 

D”Antonio-Strommer Szonja, neki is köszönjük. 

Tervezés: 

Néhány éve arról számoltam be, hogy még az előző káptalan az Alumni mozgalom gondolatát 

a Rendtartomány stratégiájába emelte. Örömmel jelentem, hogy a Piarista Rend egyik 

generálisi asszisztense, Carles Gil, azt a feladatot kapta, hogy indítsa el, fogja össze négy 

kontinensen az öregdiák mozgalmakat. Októberben részt vettem az indító webkonferencián, 

és felvettem vele a kapcsolatot. 

100 éves jubileum: 

A Bencés Diákszövetség, a Ciszter Diákszövetség idén ünnepli megalakulásának 100. 

évfordulóját. És pontosan 100 éve alapították meg az első piarista diákszövetséget Vácon. A 

rákövetkező években azután sorra alakultak a piarista iskolák öregdiákszövetségei. Az MPDSZ 

ugyan nem jogutódja ezeknek a szövetségeknek, de szellemi örökösnek tartjuk magunkat. 
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Szeretnénk ezért méltó módon megünnepelni a centenáriumot. Az ünneplés módjára az adta 

az ötletet, hogy éppen Vácon a szövetség fontos aktivitása volt a kórusélet. Elkezdtük az 

egyeztetést egy őszi piarista kórustalálkozóról.  

A bencés és a ciszter diákszövetségekkel pedig egy közös kutatást indítunk annak vizsgálatára, 

hogy a szerzetesrendek által működtetett iskolák mivel járultak hozzá országunk fejlődéséhez. 

A kutatás eredménye egy tanulmánykötet lesz, amit egy konferencián mutatunk be még idén. 

Egy másik közös tervünk szerint neves öregdiákokat hívunk arra, hogy rövid kis filmeken 

mondják el, hogy mit kaptak iskolájuktól. A mintánk ebben a néhány évvel ezelőtti „Rendben 

vagyunk” sorozat, ami szerzetesek vallomásait mutatta be.    

Köszönet: 

Végül köszönetet szeretnék mondani még sokaknak: 

• elsősorban is köszönöm az Elnökség és a Választmány minden tagjának, a sokszor 

vitázó, de egymást segítő baráti légkörű munkát. Jó érzés ebben a közegben dolgozni.  

• mindenkinek, aki önkéntes munkájával lehetővé teszi, hogy élményt adó életet éljen a 

Diákszövetség. Tagozati események, kiadványok, oklevelek (Borza Gyuri) dicséri 

munkájukat, 

• azoknak, akik veszik a fáradtságot, és eljönnek Közgyűlésre, Választmányi ülésre 

klubnapjainkra, rendezvényeinkre, akik figyelik, amit teszünk és néha visszajelzést is 

adnak. 

Köszönöm, hogy meghallgattatok! 

Budapest, 2023. május 13. 

Öregdiák barátsággal: 

Strommer Pál 


